
                                 

   

 

 

 

 

 

 

Møde Direktørforum – Sundhedsklynge Midt 

Tid Onsdag d. 16. november kl. 13:00-14:30 

Sted Mødelokale Lærkereden, Hotel Fårup/ Teams 

Mødeleder Bente Graversen  

Deltagere  

 

Direktørforum: 

Eva Sejersdal Knudsen, direktør i Region Nordjylland (medformand) 

Bente Graversen, direktør i Aalborg Kommune (medformand) 

Jan Mainz, Direktør Psykiatrien 

Lisbeth Lagoni, Sygeplejefaglig direktør Aalborg Universitetshospital  

Hanne Madsen, direktør Jammerbugt Kommune 

 

Chefforum: 

Daniel Kjærsgaard Simonsen, kontorchef Region Nordjylland  

Mikkel Grimmeshave, vicedirektør Aalborg Kommune 

Henriette Lerche, chef Jammerbugt Kommune  

 

Sekretariat 

Dorte Rosendal-Meier, Jammerbugt Kommune  

Bibi Bording Pedersen, Aalborg Kommune 

Mona Buss Buksti, Aalborg Kommune 

Mathilde Hougaard Madsen, Region Nordjylland 

 

Gæster  

Charlotte Lønskov, formand for PLO-Nordjylland  

Mette Bolvig Poulsen, formand for PLO-K Aalborg Kommune 

Camilla Donslund, jurist PLO-Nordjylland 

 

Afbud:  Hanne Madsen, Mette Bolvig Poulsen, Lisbeth Lagoni 

 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden v/Bente Graversen – 
13.00-13.05 

Mødet afholdes denne gang forud for 15-15 seminaret i Strategisk Sundhedsforum, som afholdes 

på Hotel Fårup. Der er mulighed for at deltage i mødet via teams for de mødedeltagere, som ikke 

efterfølgende deltager i 15-15 seminaret.  

 

Det indstilles, at Direktørforum 

1. Godkender dagsorden 

Referat 

 

     .                            .
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Referat: 

Dagsorden godkendt 

1. Handleplan v/ Daniel Simonsen og Mikkel Grimmeshave – 13.05-

13.30 
Der skal udarbejdes en handleplan for Sundhedsklynge Midt i denne valgperiode (2022-25). Det 

forventes, at der træder en ny Sundhedsaftale i kraft halvvejs, det vil sige d. 1. januar 2024. Politisk 

niveau vedtog 20. september, at der skal udarbejdes en handleplan for Sundhedsklynge Midt med 

en varighed på 2 år (pr. dags dato til 31. december 2023) og at der herefter udarbejdes en ny 

handleplan med afsæt i den kommende Sundhedsaftale. Udarbejdelse og opfølgning på handle-

planen forankres i Chefforum. 

 

På baggrund af drøftelserne på politisk niveau, har Chefforum udarbejdet vedlagte udkast til en 

handleplan for Sundhedsklynge Midt, der fremlægges til drøftelse og input i Direktørforum.  

 

Det indstilles, at Direktørforum 

1. Drøfter udkast til handleplan for Sundhedsklynge Midt, mhp. at give input hertil  

2. Godkender, at handleplanen fremlægges til godkendelse på politisk niveau den 9. december 

2022 

Referat: 

Handleplanen blev drøftet, og der var generelt tilfredshed med hvor meget, der er nået frem til nu, 

Handleplanen giver et godt overblik over de mange indsatser og samarbejdsaftaler, som allerede 

findes i både sundhedsklyngen og på tværs af regionen. Dog vurderede Direktørforum, at handle-

planen endnu ikke er klar til drøftelse på Politisk Niveau. Det vil kræve mere tid at få nye indsatser 

gennemarbejdet og beskrevet på det faglige niveau, så handleplanen kan danne baggrund for poli-

tiske drøftelser og beslutning på et oplyst grundlag. 

Beslutningen blev derfor, at Direktørforum mødes 9. december for at drøfte proces frem mod frem-

læggelse af handleplan og gennemarbejdede indsatser til Politisk Niveau på første møde i foråret 

2023. 

  

 

2. Dagsorden til Politisk Niveau, v/Bente Graversen – 13.30-13.35 
 

• Handleplan for Sundhedsklynge Midt.  

Det forventes, at denne kan fremlægges til godkendelse på politisk niveau.  

 

• Drøftelse med Patientinddragelsesudvalget.  

Sundhedsklyngernes politiske niveau skal 1 gang årligt afholde møde med Patientinddragel-

sesudvalget, jf. bekendtgørelsen om sundhedsklynger. Første møde med Patientinddragelses-

udvalget afholdes i forbindelse med ordinært møde i Politisk Niveau i marts 2023. På mødet i 

Chefforum blev det besluttet, at Patientinddragelsesudvalget og Politisk Niveau Midt, dagsor-

denssætter en drøftelse om hvad de to respektive fora vil drøfte med hinanden i marts 2023.  
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• Opsamling på drøftelser om ny sundhedsaftale fra Sundhedspolitisk Samling 

 

• Status for nærhospitaler 

 

• Mødekalender for 2023 

 

Det indstilles, at Direktørforum 

1. Drøfter dagsorden til Politisk Niveau og giver input hertil. 

Referat: 

Eftersom Direktørforum har besluttet at udskyde handleplanen til første møde på Politisk Niveau i 

2023, og der ikke vil være ny information vedr. nærhospitaler til det planlagte møde på Politisk Ni-

veau i december, anbefaler Direktørforum at mødet den 9/12 aflyses, og punkterne overføres til 

dagsordenen i marts 2023. 

 

 

3. Orientering om udarbejdelse af en Samarbejdsaftale omkring 

mental sundhed v/ Eva Sejersdal Knudsen – 13.35-13.45 

 
I Region Nordjyllands budgetaftale 2023 ’sikker drift i en usikker tid’ er det besluttet, at der skal ud-

arbejdes en samarbejdsaftale om mental sundhed i regi af Den Tværsektorielle Grundaftale og 

Sundhedsaftalen 2019. Samarbejdsaftalen skal have særligt fokus på stress, depression og angst 

samt skal være med til at styrke koordination af den samlede indsats og forløb for mennesker med 

psykiske lidelser på tværs af sektorer. I budgetaftalen henstilles der ligeledes til, at samarbejdsafta-

len gerne skal tage udgangspunkt i princippet om stepped care for at sikre den rette udredning og 

behandling på rette sted og niveau. Budgetaftalens tekst om samarbejdsaftalen kan læses på side 

9 her. 

Region Nordjylland vil på næstkommende møde i Strategisk Sundhedsforum den 21. november 

2022 bede om kommunerne og PLO’s tilkendegivelser af, om de ønsker at indgå i udarbejdelsen af 

en samarbejdsaftale om mental sundhed.  

Såfremt der gives tilsagn herom fra Strategisk Sundhedsforum, forventes arbejdet med udarbejdel-

sen af en samarbejdsaftale igangsat primo 2023.  

 

Det indstilles, at Direktørforum 

1. Tager orienteringen til efterretning. 

Referat: 

Orienteringen blev taget til efterretning, herunder en drøftelse af vigtigheden af at få afdækket op-

gavedelingen og kompetenceniveauer samt inddragelse af de forudgående analyser, som allerede 

er lavet på området.  

 

https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Nyheder/2021/Budgetforlig-2023.ashx?la=da
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4. Status for Følgegruppe for deltagerkreds i Det nationale ledelses-

program v/Mikkel Grimmeshave – 13.45-13.50 

 
Chefforum har dannet en følgegruppe til at støtte op omkring deltagerne i Det nationale Ledelses-

program. Følgegruppen mødes med deltagerkredsen d. 14. november for at drøfte opstart af forlø-

bet. Mikkel Grimmeshave giver en status for mødet. 

 

Det indstilles, at Direktørforum 

1. Tager status til efterretning 

Referat: 

Mikkel Grimmeshave gav en status for første møde mellem deltagerne i Det Nationale Ledelses-

program og Følgegruppen. Deltagerne har på nuværende tidspunkt planlagt to prøvehandlinger: 

1. Samarbejde mellem Psykiatrien og Ungeenheden i Jammerbugt Kommune 

hvor målgruppen er unge, der er færdigbehandlet i Psykiatrien, og som efterfølgende har brug 

for socialpædagogisk støtte fra kommunalt hold. 

2. Samarbejde mellem Psykiatrien og Aalborg Kommune 

her er målgruppen unge, som er henvist til Psykiatrien fra almen praksis, men som ikke falder 

inden for psykiatriens målgruppe. De skal i stedet henvises direkte til Aalborg Kommunes tilbud 

– med besked herom til egen praktiserende læge. 

Status blev taget til efterretning. 

 

5. Status på nærhospitaler v/Eva Sejersdal Knudsen - 13.50-14.00 
Det faglige oplæg vedrørende Nærhospitaler er nu offentliggjort og det fremgår at ansøgningspro-

cessen er udskudt til 2023. Det faglige oplæg kan findes her Nærhospitaler for 4 mia. kr. rykker 

nærmere | Sundhedsministeriet (sum.dk). Der gives en kort status for arbejdet  

 

Det indstilles, at Direktørforum 

1. Tager status til efterretning 

Referat: 

Der afholdes en temadag for Regionsrådet d. 23. november, hvor de for nuværende rammer for 

nærhospitalerne drøftes indledende med hospitalerne. Dette med henblik på, at Regionsrådet kan 

komme nærmere en kvalificering af den nordjyske strategi ift. nærhospitaler. Den faglige ramme, 

for hvilke funktioner et nærhospital skal indeholde, afventes fra nationalt hold i 2023. 

 

De kommuner som forventes at ansøge, har haft mulighed for at indsende et skema med eksiste-

rende indsatser i nuværende sundhedshuse, samt evt. ønsker til indsatser i et eventuelt kom-

mende Nærehospital.  

  

https://sum.dk/nyheder/2022/oktober/naerhospitaler-for-4-mia-kr-rykker-naermere
https://sum.dk/nyheder/2022/oktober/naerhospitaler-for-4-mia-kr-rykker-naermere
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6. Mødekalender for 2022-2002 i Sundhedsklynge midt – 14.00-14.05 
Møder for 2022-2023 i Sundhedsklynge Midt er planlagt og booket således: 

Chefforum Direktørforum Politisk Niveau 

17. august  5. september 20. september 

24. oktober  17. november  9. december 

   

2023 2023 2023 

30. januar 17. februar 13. marts 

30. marts 17. april  17. maj 

30. august 2. oktober 15. november 

30. oktober 18. december  

27. november   

 

Referat: 

Mødekalenderen blev godkendt. 

 

8. Organisering i Sundhedsklynge Midt – 14.05-14.25 

Der er fra PLO’s side rejst et ønske om at drøfte den nye organisering af Sundhedsklynge Midt på 

baggrund af det notat, der blev godkendt på politisk niveau i sundhedsklyngen den 20. september 

2022.  

Charlotte Lønskov, Mette Bolvig Poulsen og Camilla Donslund deltager under behandling af punk-

tet.  

 

Det indstilles, at Direktørforum:  

1. Drøfter organiseringen i Sundhedsklynge Midt 

Referat: 

PLO stillede sig spørgende overfor den organisering, som er lavet i Sundhedsklynge Midt, hvor det 

fagligt-strategiske niveaubestår af et Chefforum og et Direktørforum, hvilket ligger ud over mini-

mumskravet i lovgivningen.  

De to fora, på fagligt-strategisk niveau, er etableret i Sundhedsklynge Midt for at sikre en bredere 

repræsentation fra det faglige niveau, samt sikre mere kraft i samarbejdet. Problemstillingen er, at 

det her i opstartsfasen, ikke er klart for PLO hvor det er mest relevant for dem at være repræsente-

ret. Beslutningen blev, at PLO deltager i møderne i Chefforum og Direktørforum i de næste 2 mø-

derul, således at de kan træffe beslutning om, hvor de ønsker at være repræsenteret.  
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9. Eventuelt – 14.25-14.30 

Referat: 

Sundhedsinnovation skal på dagsordenen til næste møde i Direktørforum. Arbejdet hermed skal 

flyttes ind i klyngerne, jf. bekendtgørelse om Sundhedsklynger. Tovholder for arbejdet omkring 

Sundhedsinnovation inviteres til at give status for arbejdet frem til nu, og Direktørforum drøfter efter-

følgende hvorledes arbejdet kan integreres i klyngesamarbejdet.  
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